
 

 
 
           19.05.2021 
 
 
I Medfør af §37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut: 
 

 
1. Vil man arbejde for at der etableres en fryser med kapacitet nok til sælskindsindhandling 

i Ittoqqortoormiit? 
 
2. Hvad er rammerne for etablering af afspækningshus? 
 
3. Er det realistisk at etablere afspækningshus i Ittoqqortoormiit? 

 

4. Hvordan vil et afspækningshus nytte? 
 
 

(Medlem af Inatsisartut Mette A.-Hammeken, Naleraq) 
 
Begrundelse: 
 
Der er for tiden ingen indhandling af sælskind i Ittoqqortoormiit pga. mangel af fryser. Nuværende 
frysere som er 4 almindelige husholdnings frysere er fuldstændigt fyldt. Fangerne har ingen steder 
og aflevere deres skind og det er absolut elendige forhold som man bør gøre noget ved, eftersom 
der er mange sæler i Ittoqqortoormiit området.   
Forarbejdning af skind (afspækningshus) bør også opnås, Ittoqqortoormiit skal også udvikles og 
fangerne skal have indtjeningsmulighed. 
 
Jeg ønsker at mine spørgsmål må blive besvaret indenfor 10 dage. 
 


